
PROTOKÓŁ Nr XX/20 

z sesji Rady Gminy Kostomłoty 

w dniu 28 stycznia 2020 r. 

Ad.1. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – otwieram XX sesję Rady Gminy 

Kostomłoty.  Witam na dzisiejszej sesji panią wójt,  pana skarbnika, panią sekretarz, panią 

mecenas, szanownych  państwa radnych, państwa sołtysów,  kierowników jednostek 

organizacyjnych gminy Kostomłoty, witam przedstawiciela, delegata Dolnośląskiej Izby 

Rolniczej, witam pozostałych uczestników. Stwierdzam na podstawie listy obecności, że w 

sesji uczestniczy 13 radnych, zatem rada ma moc podejmowania prawomocnych uchwał. 

(listy obecności stanowią załączniki nr 1, nr 2, nr 3 do protokołu) 

 
Ad. 2. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Przedstawiam proponowany porządek 

obrad: 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie programu sesji. 

3. Informacja o działalności wójta między sesjami. 

4. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy. 

5. „15 minut dla wyborców”. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Kostomłoty na 2020 r. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Kostomłoty. 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Średzkiemu na 

dofinansowanie zakupu nieruchomości w Środzie Śląskiej. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Średzkiemu na 

dofinansowanie zadania inwestycyjnego pn. „Przebudowa chodnika w miejscowości 

Mieczków. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Średzkiemu na 

dofinansowanie zadania inwestycyjnego pn. „Przebudowa drogi 1606D odcinek od 

granicy z Gminą Miękinia do skrzyżowania z drogą 2020D”. 

11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XVII/128/19 w sprawie wzoru deklaracji o 

wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez 

właściciela nieruchomości. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy komisji stałych Rady Gminy 

Kostomłoty na rok 2020. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XII/88/99 Rady Gminy w 

Kostomłotach z dnia 23 listopada 1999 r. w sprawie uchwalenia Statutu Gminy 

Kostomłoty. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki, Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2020. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego 

nauczycieli oraz ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie 

nauczycieli w 2020 r. 

16. Informacja o realizacji wniosków zgłoszonych przez radnych. 



17. Interpelacje i zapytania. 

18. Wnioski i oświadczenia. 

19. Sprawy bieżące. 

20. Zakończenie obrad XX sesji Rady Gminy. 

 

Radny Marian Fita – Jest 12 radnych, panie przewodniczący. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Przepraszam, korekta, w sesji uczestniczy 

12 radnych. Czy są uwagi do przedstawionego porządku obrad? Proszę pani wójt. 

 

Wójt Gminy Janina Gawlik – Panie przewodniczący, szanowna Rado, wnoszę o wycofanie z 

porządku obrad punktu 13, czyli podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XII/88/99 

Rady Gminy w Kostomłotach z dnia 23 listopada 1999 r. w sprawie uchwalenia Statutu 

Gminy Kostomłoty. Ponieważ powinna być ona jeszcze procedowana przez radę, dlatego 

musimy dać sobie troszeczkę czasu i wprowadzenie do porządku obrad - podjęcie uchwały w 

sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Średzkiego, jeżeli chodzi o przewozy finansowane 

przez Powiat Średzki, a także podjęcie uchwały sprawie zarządzenia wyborów 

uzupełniających Sołtysa Sołectwa Piotrowice oraz członków Rady Sołeckiej. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Dziękuję, czy są jeszcze uwagi do 

przedstawionego porządku? Jeśli nie, to przegłosujemy proponowane zmiany. Głosujemy, 

proszę państwa, przez podniesienie ręki. Kto z państwa jest za wycofaniem z porządku obrad 

punktu 13 podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XII/88/99 Rady Gminy w 

Kostomłotach z dnia 23 listopada 1999 r. w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Kostomłoty? 

Proszę o podniesienie ręki.  

ZA – 12 głosów, Przeciw – 0 głosów, Wstrzymało się – 0 głosów. Projekt został wycofany z 

porządku obrad. 

I wprowadzenie dwóch projektów uchwał, w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu 

Średzkiego, jeżeli chodzi o przewozy finansowane przez Powiat Średzki linii B5,  relacji 

Wichrów-Kostomłoty-Środa Śląska, kto jest za wprowadzeniem tego projektu uchwały do 

porządku obrad? Proszę o podniesienie ręki. Kto jest ZA – 12 głosów, kto jest Przeciw – 0 

głosów, kto się Wstrzymał – 0 głosów.  

I drugi projekt w sprawie zarządzenia wyborów uzupełniających Sołtysa Sołectwa Piotrowice 

oraz członków Rady Sołeckiej, kto jest za wprowadzeniem do porządku obrad? Proszę o 

podniesienie ręki. Kto jest ZA – 12 głosów, kto jest Przeciw – 0 głosów, kto się Wstrzymał – 

0 głosów. Projekt został wprowadzony.  

Proszę państwa, w takim razie głosujemy całościowy porządek obrad, z wniesionymi 

poprawkami. Kto jest za przyjęciem porządku z wniesionymi poprawkami? Proszę o 

podniesienie ręki. 

Kto jest ZA – 12 głosów, kto jest Przeciw – 0 głosów, kto się Wstrzymał – 0 głosów. 

 

Ad. 3. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak - Informacja o działalności wójta między 

sesjami. Proszę pani wójt. 

 

Wójt Gminy Janina Gawlik - Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy za okres od 

20.12.2019 r. do 21.01.2020r. 

 



1.  Podjęcie inicjatyw uchwałodawczych w sprawach ujętych w porządku obrad 

(projekty uchwał). 

2. Wydanie zarządzeń w sprawie: 

            - regulaminu służby przygotowawczej,                                                                                                                              

             - powołania komisji rekrutacyjnej, 

- zmiany załącznika do regulaminu wynajmowania świetlic,   

- ustalenia stawki za zajęcie pasa drogowego, 

- zużycia paliw płynnych dla pojazdów i sprzętu silnikowego jednostek OSP, 

- powołania Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, 

- zmiany budżetu gminy Kostomłoty na 2019 r., 

- powołania komisji do odbioru końcowego zadania inwestycyjnego „Przebudowa 

przepompowni ścieków w miejscowości Wilków Śr.”, 

- instrukcji określającej zasady ewidencji i kontroli druków ścisłego zarachowania, 

- opracowania planu finansowego zadań zleconych z zakresu administracji rządowej 

oraz innych zadań zleconych Gminie na rok 2020, 

- przekazania kierownikom jednostek organizacyjnych Gminy uprawnień do 

zaciągania zobowiązań, 

 - ogłoszenia otwartego konkursu ofert na realizację zadań publicznych Gminy w roku 

2020, 

 - zmiany budżetu Gminy Kostomłoty na 2020 rok, 

 - powołania komisji przetargowej do przeprowadzenia przetargu na zadanie: 

„Przygotowanie i dostarczanie śniadań, obiadów dwudaniowych i podwieczorków do 

Żłobka „Wesołe Skrzaty” w miejscowości Kostomłoty. 

 

3. 29.12.2019 r. – udział w koncercie w Osieku. 

4. 05.01.2020 r. -  udział w wspólnym spotkaniu opłatkowym w Kostomłotach. 

5. 07.01.2020 r. -  spotkanie z firmą HydroMark w sprawie przepompowni w Wilkowie 

Średzkim. 

6. 09.01.2020 r. – spotkanie w Urzędzie Wojewódzkim z Wojewodą Dolnośląskim w 

sprawie współpracy. 

7. 10.01.2020 r. – spotkanie z księżmi w sprawie opłat za śmieci na cmentarzach.                                            

8. 13.01.2020 r.. -  przyjęcie w Urzędzie Gminy dyrektora GDDKiA w sprawie przejścia 

dla pieszych w Osieku.  

9. 21.01.2020 r. – spotkanie w Strzegomiu LGD w sprawie wspólnych projektów. 

10. Od 3.01.2020 – rozpoczęłam zebrania wiejskie w poszczególnych miejscowościach, 

które potrwają do 31.01.2020 r. 

11. Od 14.01.2020 r. – kompleksowa kontrola Regionalnej Izby Obrachunkowej. 

12. Wydanie decyzji administracyjnych w sprawie: 

- zezwolenia na wycinkę drzew -2, 

- decyzje w sprawie podziału – 2, 

- warunków zabudowy i zagospodarowania terenu – 4 

- warunków zabudowy i zagospodarowania terenu – 2 

 

 
Pisma wydane w Referacie Finansowym (wydział 

podatków)  
w okresie od 20.12.2019 r. do 19.01.2020 r. 

 

 
Liczba ogółem 

 

Liczba zaświadczeń wydanych w danym okresie 18 



Decyzje dotyczące podatku 7, w tym: 

ustalające wysokość łącznego zobowiązania 

podatkowego (nakazy) 
3 

zmieniające wysokość łącznego zobowiązania 

podatkowego (przypisy/odpisy) 
4 

Decyzje w sprawie ulg podatkowych  

odroczenia Liczba ogółem =0 z tego: 

Odmowne = 0 

Pozytywne = 0 

rozłożenie na raty Liczba ogółem = 0, z tego: 

Odmowne = 0 

Pozytywne =0 

umorzenia Liczba ogółem = 0 z tego: 

Odmowne = 0 

Pozytywna w części =0 

Pozytywne = 0 

    

d. 
ulga z tytułu nabycia gruntów Liczba ogółem =0 z tego: 

 Odmowne = 0 

 Pozytywne =0 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Dziękuję, otwieram dyskusję w tym 

punkcie. Nie widzę chętnych, zamykam ten punkt. 

 

Ad. 4. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady 

Gminy, tradycyjnie nie odczytujemy. Otwieram dyskusję. Zamykam dyskusję. 

 

Ad. 5. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – „15 minut dla wyborców”, proszę pani 

sołtys. 

 

Sołtys wsi Mieczków Barbara Stadnik – Dzień dobry wszystkim, szanowna Rado, szanowna 

pani wójt, chciałam złożyć skargę na pana radnego z mojej miejscowości, może ją odczytam. 

„W imieniu swoim - sołtysa, i Członków Rady Sołeckiej składamy skargę na działalność 

Radnego wsi Mieczków Pana Marka Pomykały. 

Radny wsi Mieczków nie kieruje się dobrem i nie dba a o interesy wspólnoty  mieszkańców. 

Nadmienić trzeba również, że brak jest z jego strony konsultacji i współpracy z mieszkańcami 

i Sołtysem wsi, co działa na szkodę mieszkańców sołectwa. 



Przykładem jest ostatnie niekorzystne działanie Radnego podczas sesji Rady Gminy 

Kostomłoty w dniu 8 stycznia 2020 r. gdzie podczas obrad zaproponowano środki z budżetu 

gminy na rzecz budowy chodnika we wsi Mieczków, a Radny podczas głosowania wstrzymał 

się od głosu, tym samym nie zagłosował dla dobra ogółu mieszkańców. Reasumując całość 

sytuacji wniosek za budową chodnika był zgłoszony przez Sołtysa i Radę Sołecką w imieniu 

mieszkańców do Starosty Średzkiego oraz Wójta Gminy Kostomłoty. 

Zgodnie z art. 23 ust.1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym „Radny 

obowiązany jest kierować się dobrem wspólnoty samorządowej gminy. Radny utrzymuje stałą 

więź z mieszkańcami oraz ich organizacjami”. Radny jest przedstawicielem mieszkańców i 

reprezentuje ich interesy. Na ich rzecz powinien pracować ponieważ  z ich kredytu zaufania 

korzysta. Radny nie podejmuje działań mając na uwadze tylko swoją popularność i własne 

interesy, a powinien rzetelnie działać na rzecz mieszkańców.” Na ręce pana 

przewodniczącego. Jeszcze mam takie jedno pytanie do pani wójt, chciałam się dowiedzieć, 

może proszę przekazać informację panu radnemu w sprawie segregacji śmieci na cmentarzu. 

Po prosu to jest niewyjaśnione, to co zaproponowano nam, żebyśmy zabierali sobie śmieci do 

domu… z cmentarza. Tak było wczoraj, zebranie było w kościele z księdzem, i tak nam 

zaproponowano. Dlatego proszę panią wójt, żeby pani wytłumaczyła radnemu, jak to do 

końca jest, bo mieszkańcy nie rozumieją tego i pan radny też nie rozumie. Dziękuję bardzo. 

 

Wójt Gminy Janina Gawlik – Ja mam pytanie, zabierać do domu, to co, żeby kubłów nie było, 

tak? 

 

Sołtys wsi Mieczków Barbara Stadnik – Tak, żeby nie było pojemników, żebyśmy nie 

uiszczali opłat, mamy sobie po prostu zabierać śmieci do domu. Ja po prostu żądam też 

wyjaśnienia, bo muszę coś przekazać mieszkańcom. 

 

Wójt Gminy Janina Gawlik – Proszę państwa, jeżeli… Mogę odpowiedzieć od razu? 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak –Tak. 

 

Wójt Gminy Janina Gawlik – Proszę państwa, miałam spotkanie z księżmi, jeżeli chodzi o 

cmentarze. To jest trudny temat, proponowaliśmy różne wyjścia i księża jakby te warunki 

zaakceptowali. Nie mniej jednak proszę… Jeszcze raz powtarzam, jestem zdziwiona, bo ja w 

Mieczkowie byłam na zebraniu i tłumaczyłam, ustawa o segregacji śmieci, o wywożeniu 



śmieci, wyraźnie precyzuje co, to jest opłata za śmieci, a co to jest odbiór śmieci. Nie ma, nie 

może być posesji, gdzie są produkowane śmieci, żeby zabierane śmieci były do domu, bo nie 

tylko mieszkańcy korzystają z tego cmentarza. Pamiętajmy, że są opiekunowie grobów, 

którzy przyjeżdżają  z zewnątrz, nie wyobrażam sobie żeby nie było kubła na odpady. Nie ma 

takiej możliwości żeby zwolnić parafię, czy mieszkańców z opłat za śmieci na cmentarzu. Ja 

tłumaczę to na każdym zebraniu i wydaje mi się, że pan radny chyba to też rozumie, że opłaty 

muszą wnoszone być, tak samo jak przez mieszkańca, tak samo przez… z posesji 

niezamieszkałej zgodnie z uchwałą Rady. Przecież tą uchwałę państwo podejmowaliście. 

Takiej możliwości zwolnienia z opłat nie ma, a co za tym idzie kubły powinny być. 

Ustalaliśmy zasady, zostały one przekazane na poszczególne miejscowości i trudno tutaj 

dyskutować i zmieniać decyzje, bo ustawa, uchwała Rady, a także spotkania i jakiś tam 

porządek, dla mnie jest niezrozumiałe, że radny wypowiadał się, że można zabrać kubły i nie 

płacić. Jest to posesja niezamieszkała i bez względu na to ile się śmieci wyprodukuje, płacimy 

opłatę równą, jednolitą, ustaloną przez Radę Gminy. Żeby to było jasne, nie ma możliwości 

żeby nie było na terenie niezamieszkałym tym bardziej, że wiemy, że tam są produkowane 

śmieci, żeby zwolnić w ogóle z opłaty, to się po prostu nie uda. Ja byłam na zebraniu w 

Mieczkowie, rozmawiałam z ludźmi i dzisiaj to dla mnie jakieś nieporozumienie, że takie 

pytania, czy dyskusje poza urzędem są przekazywane. Proszę państwa nie róbmy jakiegoś 

zamieszania dlatego, że my na zebraniach jasno i czytelnie sobie wyjaśniamy na jakich 

zasadach działa, a musi być to zgodne z ustawą i uchwałą Rady, podjętą. I tyle mam do 

powiedzenia. 

 

Radny Marek Pomykała – Czy mogę panie przewodniczący? Dwa słowa 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Panie radny tak, ale najpierw ja odpowiem 

pokrótce pani sołtys. Nie ma takiej formuły prawnej, jak skarga na radnego. Przyjmuję to 

oczywiście, przekażę panu radnemu, żeby się do tego ustosunkował… dzisiejsza sesja nie 

służy temu, żebyście państwo toczyli spór, jeżeli takowy powstał, jeśli chodzi o sołectwo. 

Króciutko proszę. 

 

Radny Marek Pomykała – Chciałem tylko nadmienić pani wójt, że wczoraj była rozmowa, w 

kościele po mszy, rozmawialiśmy na temat śmieci, ksiądz poprosił żeby zostać i 

porozmawiamy na temat śmieci, bo będziemy ponosić opłaty. Była propozycja taka, żeby 

zabrać kosze, rozmawiałem żeby zmniejszyć kosz na 120, jest w tym koszu troszkę na dnie, 



czego mamy płacić na przykład za dwie 400, jak możemy zapłacić… jak wystarczy nam 120. 

Pierwsze, to jest nasz cmentarz, tylko Mieczkowski i propozycja taka też była, żeby wziąć to 

do domu do swojego kosza, bo nic innego tylko niesiemy wkłady od zniczy, które tam 

wkładamy. Mi się wydaje, że to nie zwiększy żadnego pojemnika na przykład w moim 

obejściu. Sprawa, tu co pani sołtys wypowiada, powinniśmy załatwić ją u siebie, bo to jest 

sprawa tylko i wyłącznie Mieczkowa. Miałem się zapytać pani wójt czy jest obowiązek 

nałożony na cmentarz kościelny, nasz parafialny, czy musimy mieć te kontenery? Jeśli 

musimy mieć, to czy my musimy mieć 120, czy 400, o to pani wójt chodzi. To co pani sołtys 

mówi o współpracy, niech przypomni sobie o swojej współpracy i niech ocenia. 

 

Wójt Gminy Janina Gawlik – Ja tylko odpowiem, żeby już było jasne. Panie radny, ja wrócę 

do podjęcia uchwały, jeżeli chodzi o uchwałę Rady w sprawie gospodarki odpadami, ma pan 

tam nieruchomości niezamieszkałe, i to jest obligatoryjne… Panie radny ma pan 

nieruchomości niezamieszkałe od pojemników, na spotkaniu z księżmi… na cmentarzu 

powinny być 4 frakcje, 5 frakcji jeżeli nie ma kompostownika. Przyjęliśmy zasadę, że na 

każdym cmentarzu liczymy za dwa pojemniki nie cztery, bo za dwa po 54 złote, dwa razy 

wywiezione w miesiącu i to było uzgodnione z księżmi, na każdym cmentarzu mimo, że stoją 

cztery. Dlatego, że mamy świadomość, że to ludzie też płacą, natomiast nie ma możliwości 

takiej, żeby tłumaczyć ludziom, że jak zabierzemy do domu, bo pan zabierze, ale ten który 

przyjedzie na przykład z innej miejscowości na cmentarz, już nie zabierze. Nie ma 

miejscowości, żeby nie było pojemnika i bardzo bym prosiła, bo to jest trudny temat, wiele 

czasu ja zebraniach poświęcamy właśnie śmieciom, żeby nie mącić w głowach, bo pan 

podejmował tą uchwałę. Pan wie zapisy są w uchwale od niezamieszkałych pojemniki są 

wyszczególnione, i tak od cmentarzy bierzemy tylko dwa pojemniki, nie cztery. Już nie 

mówię o okresie przed  Wszystkimi Świętymi, po zimie, to idzie jakby na plan dalszy, ale 

traktujmy jednakowo. Natomiast nie ma możliwości, żeby na cmentarzu nie było segregacji 

śmieci, bo znicz nie jest odpadem komunalnym, tego nie użytkujemy w domu, być może ktoś 

to ma, ale to nie jest odpad komunalny. Jest to od niezamieszkałych nieruchomości. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Dziękuję, czy w tym punkcie ktoś z poza 

rady chciałby zabrać głos? Panie delegacie przed sesją pan złożył chęć, proszę bardzo. 

 

Witam serdecznie, moja godność Andrzej Krowicki jestem przedstawicielem Niezależnego 

Związku Rolników Indywidualnych Solidarność na gminę Kostomłoty oraz delegatem Izb 



Rolniczych w gminie Kostomłoty. Postanowiłem wziąć udział w dzisiejszej sesji ponieważ 

mieliśmy 15 stycznia zebranie wiejskie z panią wójt. Pani mi zarzuciła bezskuteczność w 

Izbach Rolniczych. Chciałbym na ten temat przekazać częściowo, to co Izby robią… 

Chciałbym jeszcze powiedzieć, że Gmina Kostomłoty powinna mieć dwóch delegatów, 

jestem tylko ja jeden, ponieważ nie było drugiego kandydata. Jeżeli chodzi o zarzucanie mi w 

Izbach Rolniczych,  czy w Związku Rolników Solidarność bezskuteczności chciałbym 

przedłożyć panu przewodniczącemu opinie, które KOWR przesyła do Solidarności Rolników 

na umowy, które się kończą w gminie Kostomłoty, oraz zajęcie stanowiska w sprawie ceny 

skupu zbóż z Izby Rolniczej. Pani wójt, to nie jest tak, że się nic nie robi, bo tak najlepiej bić 

w kogoś, że się nic nie robi, my nie podajemy do wiadomości tych dokumentów, które 

przychodzą. Przychodzi opinia z KOWR-u, jako przedstawiciel Związku Rolników 

Indywidualnych Solidarność, konsekwentnie tak jak obiecałem będę starał się… i to robię, 

chociaż były przypadki… jest miejscowość, że burmistrz pochodziła z miejscowości…. 

KOWR zrobił, jak zrobił na razie… ja zażyczyłem sobie z dyrekcją spotkanie, KOWR 

wytłumaczył dlaczego tak postąpił… ale są inne rzeczy, proszę zobaczyć na pogodę, jaka nam 

się szykuje, typu susze, my jesteśmy od wszystkiego. Chciałbym powiedzieć, że temat debaty 

suszowej na terenie powiatu średzkiego nie jest za rewelacyjny, bo na dzień wczorajszy mam 

informację, że na terenie powiatu średzkiego zostało zrealizowane dopiero 18% wniosków 

suszowych… 

 

Wójt Gminy Janina Gawlik – W większości w Kostomłotach. 

 

Andrzej Krowicki – To już, o tym decyduje… też mu zarzuca się kierownikowi, że nic nie 

robi. Proszę państwa, to nie jest tak, bo są… i są zrealizowane na 100%, a Powiatowe Biuro w 

Środzie Śląskie miało w granicach 600, powiatowy kierownik mówi, że 800, proszę zobaczyć 

10 razy tyle. Te pieniądze trafią do wszystkich tylko, to już ministerstwo rządzi, my na to 

wpływu nie mamy. Także mogę się pochwalić osiągnięciami jakie mamy,…  w mojej komisji 

do oceny spraw sytuacji po byłych PGR-ach i proszę sobie wyobrazić, że to było posiedzenie 

dedykowane dużym obszarnikom, którzy przyjechali do Sejmu i chcieli przeforsować zapis w 

ustawie, który by ich tak naprawdę chronił, Solidarność Rolników Indywidualnych ochroniła, 

pojechaliśmy, odparliśmy i dalej mamy możliwości do wyłączania gruntów… Także pani 

wójt nieprawdą jest, że ja nic nie robię, że jestem bezskuteczny, chociażby dla tego, że w 

skali działania jestem sam… ja liczę na współpracę jakąkolwiek z gminą, bo gdyby na 

przykład wójt w sprawie gruntów jasno zajęłaby stanowisko, to automatycznie mielibyśmy 



wsparcie w samorządzie. I tyle w tym temacie, także zrobiłem więcej niż taki… ja pani nie 

zarzucam, że pani nic nie robi. I ja jestem delegatem od września… wszystko w tym 

temacie…(wypowiedź niemożliwa do odsłuchania) 

 

Wójt Gminy Janina Gawlik – Jeżeli można, dobrze, że akurat spotkaliśmy się panie delegacie, 

panie przedstawicielu, tutaj na sesji zresztą na zebraniu byłam w Piersnie i troszeczkę chyba 

zaszło jakieś nieporozumienie, bo to nie ja panu zarzuciłam pierwsza, że pan nic nie robi. To 

była odpowiedź, pytanie co pan zrobił dla rolników zarzucając mi, że pani nic i pani jako wójt 

jest na terenie gminy rolniczej, proszę mnie poprawiać jak się mylę, i pani wójt co pani dla 

rolników zrobiła? Tak było? Tak. I wtedy była wymiana, ja powiedziałam co dla rolników 

zrobiłam i, to co pan powtarza, to myśmy dokładnie, to zrobili. Przeprowadziliśmy całą akcję 

suszową, całą akcję suszową Gmina przeprowadziła i te dane, które pan podaje, że pierwsze 

wypłaty poszły, to poszły dla gminy Kostomłoty, bo pierwsi żeśmy złożyli, wszystkie 

wnioski zakończyliśmy. Jeżeli chodzi o grunty, to też pan wie, bo z Piotrowic jeden rolnik 

chyba się tam podpisał, ale rolnicy byli u mnie i ja jestem w kontakcie z KOWR-em. 

Natomiast jeżeli chodzi o dzierżawcę w Piotrowicach, to jako wójt walczę z KOWR-em o 

doprowadzenie do stanu folwarku w Piotrowicach, a także zajęcia się gruntem, nie państwo 

jako przedstawiciele Izb Rolniczych chodziliście po polach, ja pokazywałam, że pole w 

środku jest nie obsiane, tylko po brzegach. Także to nie jest tak, że ja nie wspomogę, a 

dlaczego nie wspomogłam, bo gdyby pan jako przedstawiciel Izby przyszedł do gminy, pani 

wójt trzeba jechać, trzeba poprzeć, nigdy tego nie odmawiałam. Natomiast cieszę się, że pan 

dzisiaj się uaktywnił i jest na sesji, będzie na pewno dobra współpraca, ale proszę mi 

podpowiadać czego ode mnie potrzebujecie, bo póki co w sprawie rolników, w sprawie 

gruntów, do KOWR-u jeżdżę sama. 

 

Andrzej Krowicki - Ale pani wójt, jak pani mówi, jeżeli  chodzi o jeżdżenie do KOWR-u, to 

uważam, że pani jako wójt… są po to organizacje rolnicze i Izby Rolnicze, to jest samorząd 

rolniczy i to nie jest tak, że pani, że my za każdym razem panią… co mogliśmy zrobić jeżeli 

umowa kończyła się w grudniu tego roku… napastować KOWR o wydanie gruntów, to była 

okazja do wydania opinii, kończyła się umowa, wtedy trzeba zająć stanowisko… 

 

Wójt Gminy Janina Gawlik – No i dalej się nie rozumiemy dlatego, że jeżeli kończy się 

umowa, to ja już od września rozmawiam z KOWR-em na temat rolników, jako gospodarz 

tego terenu. Natomiast jeżeli pan wnosi opinię i żąda poparcia od wójta, czy prosi o poparcie 



od wójta, ja jestem otwarta, ja w każdej chwili poprę, bo jest to zasadne. Natomiast ja nie 

wiem co wasza organizacja robi, ale dobrze jeżeli dotyczy gminy Kostomłoty, chcecie 

poparcia wójta, żeby do mnie o to poparcie wystąpić, natomiast ja nawet nie wiedziałam, że 

wy z KOWR-em się kontaktujecie. Był u mnie rolnik prosił o pomoc, pojechaliśmy, 

rozmawialiśmy, krótka została nawiązana umowa do dokończenia strat które ma, 

uporządkować teren, wywieźć śmieci, zabezpieczyć budynki, przez co została przedłużona 

umowa. I dalej rozmowy toczę z KOWR-em… 

 

Andrzej Krowicki – Jak był u pani rolnik dlaczego go pani nie pokierowała do mnie…? 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Pani wójt, panie delegacie, ja bardzo 

proszę, został dzisiaj zasygnalizowany problem na forum Rady. Niestety nie jesteśmy 

kompetentni, żeby się tą sprawą zajmować. Jest przedstawiony problem, zagadnienie, musicie 

państwo usiąść i przedyskutować to, jaka forma współpracy, w jakim zakresie. Natomiast, to 

nie jest forum, żeby rozstrzygać w takich detalach sprawę. Także bardzo proszę panią wójt i 

pana przedstawiciela, żeby doszło do spotkania i żebyście państwo określili zakresy 

współpracy… 

 

Wójt Gminy Janina Gawlik – Panie przewodniczący, ja tylko odpowiem jednym zdaniem, 

moja rolą jako wójta jest troska o wszystkich mieszkańców, także rolników, i mam prośbę   że 

jako delegat, bo pan jest delegatem, jako delegat czego pan od wójta oczekuje, to bardzo 

proszę o rozmowę. Natomiast ja za każdym rolnikiem stanę w każdej jednej instytucji. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Głos mają osoby z poza Rady, czy ktoś z 

poza Rady chciałby jeszcze zabrać głos? Jeśli nie, dziękuję i przechodzimy do cyklu uchwał. 

 

Ad. 6. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak- Podjęcie uchwały w sprawie zmiany 

budżetu Gminy Kostomłoty na 2020 r., projekt uchwały był debatowany na połączonych 

komisjach i na dzisiejszej Komisji Budżetowej. Otwieram dyskusję w tum punkcie. Zamykam 

dyskusję. Proszę państwa przechodzimy do aktu głosowania, proszę o dokonanie tego aktu. 

Informuję, że Rada głosami: 

Z – 12 

P – 0 

W – 0 

przyjęła uchwałę. Przechodzimy do punktu następnego. 



Imienny wykaz głosowania radnych Rady Gminy Kostomłoty stanowi załącznik nr 6 do 

protokołu. 

 

Ad. 7. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Kolejny punkt,  podjęcie uchwały w 

sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kostomłoty. Również projekt 

uchwały był procedowany na połączonych komisjach oraz Komisji Budżetowej w dniu 

dzisiejszym. Otwieram dyskusję w tum punkcie. Zamykam dyskusję. Proszę państwa 

przechodzimy do aktu głosowania, proszę o dokonanie tego aktu. 

Informuję, że Rada głosami: 

Z – 12 

P – 0 

W – 0 

przyjęła uchwałę. Przechodzimy do punktu następnego. 

Imienny wykaz głosowania radnych Rady Gminy Kostomłoty stanowi załącznik nr 7 do 

protokołu. 

 

Ad. 8. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Kolejny projekt uchwały w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Średzkiemu na dofinansowanie zakupu 

nieruchomości w Środzie Śląskiej, chodzi o budynek po byłym szpitalu w Środzie Śląskiej. 

Proszę państwa, czy wyrażacie zgodę, żeby nie odczytywać  projektów uchwał? 

 

Radni - Tak. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – W takim razie otwieram dyskusję w tym 

punkcie, proszę panie radny. 

 

Radny Józef Osowski – Chciałbym zapytać panią wójt, bo była dyskusja na temat tego, czy 

szpital jest odkupowany z hipoteką, czy bez hipoteki, czy ta sprawa została wyjaśniona? 

 

Wójt Gminy Janina Gawlik – Proszę państwa dostaliśmy odpowiedź, dość bardzo taką 

okólnikową, że bez hipoteki, ale hipoteka zostanie odzyskana. To znaczy się, że bez hipoteki, 

ale hipoteka zostanie odzyskana, jeżeli zostanie odzyskana pieniądze zostaną przeznaczone na 

remont budynku. Dokładnie tak dostałam odpowiedź. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – czy w tym punkcie ktoś z radnych 

chciałby jeszcze zabrać głos? Nie widzę, zamykam dyskusję. Przechodzimy do aktu 

głosowania, proszę o dokonanie tego aktu. 

Informuję, że Rada głosami: 

Z – 12 

P – 0 

W – 0 

przyjęła uchwałę. Przechodzimy do punktu następnego. 

Imienny wykaz głosowania radnych Rady Gminy Kostomłoty stanowi załącznik nr 8 do 

protokołu. 



 

Ad. 9. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Kolejny projekt uchwały w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Średzkiemu na dofinansowanie zadania 

inwestycyjnego pn. „Przebudowa chodnika w miejscowości Mieczków” w kwocie 100 000,00 

zł. Otwieram dyskusję, zamykam dyskusję. Przechodzimy do aktu głosowania, proszę o 

dokonanie tego aktu. 

Informuję, że Rada głosami: 

Z – 12 

P – 0 

W – 0 

przyjęła uchwałę. Przechodzimy do punktu następnego. 

Imienny wykaz głosowania radnych Rady Gminy Kostomłoty stanowi załącznik nr 9 do 

protokołu. 

 

Ad. 10. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Kolejny projekt uchwały w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Średzkiemu na dofinansowanie zadania 

inwestycyjnego pn. „Przebudowa drogi 1606D odcinek od granicy z Gminą Miękinia do 

skrzyżowania z drogą 2020D”. Otwieram dyskusję, zamykam dyskusję. Przechodzimy do 

aktu głosowania. 

Informuję, że Rada głosami: 

Z – 12 

P – 0 

W – 0 

przyjęła uchwałę. Przechodzimy do punktu następnego. 

Imienny wykaz głosowania radnych Rady Gminy Kostomłoty stanowi załącznik nr 10 do 

protokołu. 

 

Ad. 11. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Kolejny projekt uchwały zmieniającej 

uchwałę Nr XVII/128/19 w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości. Otwieram dyskusję, 

zamykam dyskusję. Przechodzimy do aktu głosowania. 

Informuję, że Rada głosami: 

Z – 12 

P – 0 

W – 0 

przyjęła uchwałę. Przechodzimy do punktu następnego. 

Imienny wykaz głosowania radnych Rady Gminy Kostomłoty stanowi załącznik nr 11 do 

protokołu. 

 

Ad. 12. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Kolejny projekt uchwały w sprawie 

zatwierdzenia planu pracy komisji stałych Rady Gminy Kostomłoty na rok 2020. Otwieram 

dyskusję, zamykam dyskusję. Przechodzimy do aktu głosowania. 



Informuję, że Rada głosami: 

Z – 12 

P – 0 

W – 0 

przyjęła uchwałę. Przechodzimy do punktu następnego. 

Imienny wykaz głosowania radnych Rady Gminy Kostomłoty stanowi załącznik nr 12 do 

protokołu. 

 

Ad. 13. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Kolejny projekt uchwały w sprawie 

Gminnego Programu Profilaktyki, Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2020. Otwieram dyskusję, zamykam dyskusję. 

Przechodzimy do aktu głosowania. 

Informuję, że Rada głosami: 

Z – 12 

P – 0 

W – 0 

przyjęła uchwałę. Przechodzimy do punktu następnego. 

Imienny wykaz głosowania radnych Rady Gminy Kostomłoty stanowi załącznik nr 13 do 

protokołu. 

 

Ad. 14. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Kolejny projekt uchwały w sprawie planu 

dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli oraz ustalenia maksymalnej 

kwoty dofinansowania opłat za kształcenie nauczycieli w 2020 r. Otwieram dyskusję. 

 

Wójt Gminy Janina Gawlik – Były liczne pytania, ja poproszę panią dyrektor CUW o 

wyjaśnienie tej uchwały, bo państwo radni pytali jaka, to będzie kwota i na jakich zasadach. 

 

Małgorzata Pieszczoch-Śmidoda Dyrektor CUW – Dzień dobry, ustawa prawo oświatowe 

wskazuje, że na doskonalenie zawodowe nauczycieli musi być wydzielone w budżecie szkoły 

80% kwoty na całe wynagrodzenie w danej jednostce nauczycieli, i to już jest wydzielone w 

budżetach na poszczególne szkoły. Natomiast rozporządzenie z sierpnia 2019 r. wprowadzało 

taka zasadę, że musimy określać maksymalną wysokość tego dofinansowania, również 

specjalności na które będzie przyznana i maksymalna kwota tj. i procentowo 70% i 2 500,00 

zł za doskonalenia na uczelniach wyższych i 2 000,00 zł maksymalnie na doskonalenie w tzw. 

szkołach zawodowych, branżowych. I chodzi o to, że specjalności również, konsultowałam to 

z dyrektorkami szkół, jakie jest zapotrzebowanie, na jakie specjalności w naszych szkołach i 

również zaopiniowaliśmy to pozytywnie w związkach zawodowych. Wszystkie wymogi 

zostały spełnione. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Dziękuję bardzo za informację, czy są 

pytania, jeśli nie, zamykam dyskusję. Przechodzimy do aktu głosowania. 

Informuję, że Rada głosami: 

Z – 11 



P – 0 

W – 1 

przyjęła uchwałę. Przechodzimy do punktu następnego. 

Imienny wykaz głosowania radnych Rady Gminy Kostomłoty stanowi załącznik nr 14 do 

protokołu. 

 

Ad. 15. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Kolejny projekt uchwały w sprawie 

pomocy finansowej dla Powiatu Średzkiego, na dofinansowanie publicznego transportu 

zbiorowego na linii P5 relacji Wichrów - Kostomłoty – Środa Śląska. Otwieram dyskusję, 

zamykam dyskusję. Przechodzimy do aktu głosowania. Panie Rafale jest problem z 

urządzeniem. Dziękuję. 

Informuję, że Rada głosami: 

Z – 11 

P – 0 

W – 1 

przyjęła uchwałę. Przechodzimy do punktu następnego. 

Imienny wykaz głosowania radnych Rady Gminy Kostomłoty stanowi załącznik nr 15 do 

protokołu. 

 

Ad. 16. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Kolejny projekt  uchwały sprawie 

zarządzenia wyborów uzupełniających Sołtysa Sołectwa Piotrowice oraz członków Rady 

Sołeckiej. Otwieram dyskusję. 

 

Wójt Gminy Janina Gawlik – Panie przewodniczący, proponuję żeby w tą uchwałę wpisać 

datę 8 lutego 2020 r. o godzinie 18.00. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Godziny nie wpisujemy. Dziękuję. Czy 

ktoś w tym punkcie chce jeszcze zabrać głos? Jeśli nie, zamykam dyskusję. Przechodzimy do 

aktu głosowania.  

Informuję, że Rada głosami: 

Z – 12 

P – 0 

W – 0 

przyjęła uchwałę. Przechodzimy do punktu następnego. 

Imienny wykaz głosowania radnych Rady Gminy Kostomłoty stanowi załącznik nr 16 do 

protokołu. 

 

Ad. 17. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Informacja o realizacji wniosków 

złożonych przez radnych na poprzedniej sesji. Wpłynęła jedna interpelacja, pan radny 

otrzymał odpowiedź? 

 

Radny Edward Kulig – Tak, a mogę zabrać głos? 



 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Proszę bardzo. 

 

Radny Edward Kulig – Pani wójt, pani pozwoli, że ja przeczytam, to co otrzymałem od pani 

wójt. I chciałbym, żeby pani wójt odniosła się do tego troszeczkę szerzej, dobrze? 

„W nawiązaniu do pisma zwanego interpelacją, złożonego w dniu 30 grudnia 2019 r. w 

trakcie sesji Rady Gminy (data wpływu do tutejszego Urzędu 3 stycznia 2020 r.), informuję, 

co następuje. I pierwsza odpowiedź na moją interpelację. 1.  Zostały podjęte kroki w sprawie 

zmiany czasu załączania i wyłączania lamp ulicznych na terenie gminy Kostomłoty. Proszę to 

później rozszerzyć i tak samo drugi punkt. 

 2.  Wójt Gminy Kostomłoty od listopada ub. roku prowadzi intensywne rozmowy z 

dyrektorem Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad w celu zwiększenia 

bezpieczeństwa przejścia jak i przejazdu w miejscowości Osiek. Pani wspomniała coś o 

jakimś elemencie, który tam będzie, proszę to bardziej rozszerzyć, dobrze? 

 

Wójt Gminy Janina Gawlik – Proszę państwa, jeżeli chodzi o oświetlenie, rozmawiamy z 

Tauronem już od dłuższego czasu, żeby zmienić czas zapalania i wygaszania świateł. 

Głównie chodziło o rozpoczęcie zaświecanie świateł, w tym okresie od stycznia, bo od tego 

momentu praktycznie miało to obowiązywać, żeby światła były zapalane o godz. 17, gaszone 

o 24, zapalane o 4 rano i gaszone o godzinie 6.30. takie były wstępne rozmowy i tak 

próbowaliśmy ustawić te światła. No Tauron zanim przyszedł, podjął to działanie, zresztą do 

dzisiejszego dnia, a okazuje się, że w wielu miejscowościach albo w ogóle nie ma światła 

przez 3 dni, przez dwa dni. Wczoraj wyjeżdżałam z Piotrowic o 18 , to też się lampy nie 

świeciły, zajechałam tutaj na zebranie, to akurat się lampy włączyły, to nie jest efekt rozmów 

o włączanie i wyłączanie światła, po prostu pojawiają się awarie. W czwartek o godzinie 12 

poprosiłam Tauron do gminy, żebyśmy sztywno warunki ustalili, bo nie może być tak, że co 

drugi dzień są awarie w miejscowościach, a mówią, że to pani wójt tak zarządziła, to jest 

nieprawda. To jest po prostu nieprawda, nam chodziło głównie o wyłączenie świateł w nocy. 

Ja tłumaczę to ludziom na zebraniach i wydaje mi się, że to jest rozsądne, natomiast te 

wszystkie późne włączenia, albo wczesne wyłączenia, to jest efektem, że zaczynają 

dostosowywać do czujników zmierzchu, czyli jak zrobi się zmierzch będzie się samo zapalać, 

jak zrobi się jasno będzie się wyłączać. Wychodzi to jak wychodzi i niestety musimy jakoś się 

dogadać. Panie radny wierzę w to, że ludzie reagują, że mają pretensje, natomiast nie do 

końca, to jest wina ustalania czasu, nie mniej jednak będziemy dążyć do tego, żeby to 

bezpieczeństwo czyli światła były zapalone w czasie, kiedy ludzie tego potrzebują. Jeżeli 

chodzi o Osiek, miałam spotkanie z GDDKiA, już nie po raz pierwszy, i ustalaliśmy jakie 

zasady bezpieczeństwa trzeba tam wprowadzić. GDDKiA zobowiązała się do tego, żeby 

zrobić taką wysepkę czyli skrócić przejście na dwa razy, ja zobowiązałam się jako wójt, że 

wysuniemy lampy, żeby to przejście dobrze oświetlić  i wspólnie wystąpiliśmy o 

zamontowanie radaru, bo to jest bardzo ważne. Bo radar ma to do siebie, że zwalniamy i 

zwróciliśmy się do ministerstwa o sygnalizację świetlną. Jeżeli będzie możliwość, czekamy 

na otwarcie biur poselskich, będziemy zwracać się bezpośrednio do posłów, żeby w tym 

zakresie nas wsparli, ale te pierwsze działania i dyrektor GDDKiA był zapewnił, że już 



będziemy poczyniać i myślę, że w pierwszym kwartale już ta wysepka będzie zamontowana. 

To przejście będzie przynajmniej skrócone, czyli przejście na dwa razy. Tyle na dzisiejszy 

dzień. 

 

Radny Edward Kulig – Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak - To było nawiązanie do poprzedniej sesji, 

odpowiedź na interpelacje jaką pani wójt przedłożyła radnemu, przechodzimy proszę państwa 

do punktu 16 … 

 

Radny Józef Osowski – Panie przewodniczący, mam interpelację. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Chce pan złożyć interpelacje, zapytanie? 

 

Radny Józef Osowski – Tak. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Chwileczkę, przechodzimy do punktu 

następnego czyli interpelacje i zapytania. 

 

Ad. 18. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Interpelacje i zapytania. Otwieram 

dyskusję. Proszę. 

 

Radny Józef Osowski – Panie przewodniczący, pani wójt składam interpelację. Zwracam się z 

prośbą o odpowiedź dlaczego pani wójt twierdzi, że musi wydać zezwolenie panu dzierżawcy 

z Chmielowa na przejazd drogą gminną ul. Potokową w Lisowicach. Z czego wynika 

przymus pani wójt. Proszę podać podstawę prawną wydanych na 2022 r. pozwoleń na 

przejazd drogami gminnymi i ile tych zezwoleń zostało wydanych? 

 

Wójt Gminy Janina Gawlik – Dwudziesty drugi, jeszcze nie ma dwudziestego drugiego. 

 

Radny Józef Osowski - Przepraszam 2020 r. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Panie radny oczekuję wystąpienia na 

piśmie. 

Czy w tym punkcie ktoś jeszcze chce zabrać głos? Proszę panie radny. 

 

Radny Edward Kulig – Proszę państwa składam następujące interpelacje. Minął już rok odkąd 

pani Janina Gawlik piastuje stanowisko wójta gminy Kostomłoty, a wyborcy i radni nie mają 

szczegółowej wiedzy na temat wszelkich działań i ich efektów, związanych z czynnościami 

wójta w celu powiększania dochodów gminy. Proszę więc o: 1. Szczegółowy raport z 

możliwościami jakie Gmina stworzyła dla potencjalnych inwestorów w ciągu 2019 r., oraz o 

trudnościach jakie napotkała i co zrobiono w tym kierunku, aby je zniwelować. 2. 

Zestawienie obecnych inwestorów oraz zainteresowanych od stycznia 2019 r. 3. Finansowe 



zestawienie dochodów dla gminy od firm obecnie prosperujących, a rozpoczynających swą 

działalność od początku stycznia 2019 r. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Dziękuję panie radny. Czy w punkcie 

interpelacje i zapytania ktoś jeszcze chciałby zabrać głos? Jeśli nie, dziękuję, przechodzimy 

do kolejnego punktu. 

 

Ad. 19. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Wnioski i oświadczenia. Proszę panie 

radny. 

 

Radny Marek Żądło – Chciałbym się odnieść jeszcze do tych świateł, pani wójt tu zgania, że 

to Tauron wyłącza te światła, ale ktoś to wcześniej musiał zadeklarować, że na przykład o tej 

18 się włączają… 

 

Wójt Gminy Janina Gawlik – O 17.00… 

 

Radny Marek Żądło – O 18 pani wójt, ale jak to wygląda, że w XXI wieku ludzie po 

miejscowościach chodzą z lampkami. Przyjdzie do tego, że będziemy musieli kupić sobie 

lampę naftową i chodzić. Okres zimowy, wiemy o której się ciemno zaczyna, o której się 

dzień zaczyna. Dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Panie radny, rozumiem, że to jest 

oświadczenie? 

 

Radny Marek Żądło – Tak. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Punkt wnioski i oświadczenia. Proszę 

panie radny. 

 

Radny Józef Osowski – Panie przewodniczący, pani wójt, występuję z wnioskiem o to, żeby 

pani wójt udzieliła odpowiedzi odnośnie swego artykułu z gazety Emka.news Kostomłoty z 

dnia 10 stycznia pod tytułem „Pięć lat , to za mało aby wszystko poukładać”. W artykule tam, 

no nie będę się wypowiadać co do treści, pani ma prawo wypowiadać się w jaki sposób chce, 

ale jest jeden fakt, na który chciałbym uzyskać odpowiedź. A mianowicie chodzi o to, żeby 

podała nazwiska radnych, żeby nie było niedomówień, ponieważ to chodzi o radnych z PSL i 

może zacytuję taki fragment „że weszłam ze swoimi 4 radnymi… zaraz dołączyło do mnie 3 z 

PSL”, więc prosiłbym ponieważ jest 5 radnych z PSL, żeby nie było niedomówień, skłóceń. 

A mi nie chodzi o to czy to jest prawda, czy nieprawda, czy dołączyli, czy nie, czy mieli 

możliwość dołączenia, czy nie mieli możliwości, żeby pani wójt podała nazwiska, bo takie 

niedomówienie sieje ferment i jakieś tam potem są niedociągnięcia. Dziękuję. 

 

Wójt Gminy Janina Gawlik – Teraz mogę odpowiedzieć? Proszę państwa, tak, był wywiad 

prowadzony, te słowa powiedziałam, zresztą nie wypieram się tego, to co jest napisane ja 



autoryzuję. Tu nawet nie potrzeba podawać panie radny nazwisk, no nie jest pan w tym 

gronie. Natomiast wszystkie zadania, które nam się udało zrobić, zwiększyć budżet, pan pyta 

co zrobiłam, żeby zwiększyć budżet, to co realizujemy dobrego, bo wydaje mi się, że 

dobrego. Trudno tutaj mówić, że robimy coś niedobrego dla gminy, to wynika także i z 

głosowania, widać kto popiera dobre inicjatywy i jeżeli panu chodzi o nazwiska mogę je 

podać, bo to są osoby publiczne, i wynika nawet z każdego głosowania, to jest pan Pisarek, 

pan Barylak i Pani Konicka. Wystarczy? Na pewno pan nie jest w tym gronie także proszę się 

nie martwić. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Punkt wnioski i oświadczenia. 

 

Radny Marek Żądło – Odniosę się do artykułu tylko tego późniejszego, to że jako radni 

jesteśmy szykowani na temat rady seniorów. Proszę państwa,  byliśmy teraz 22 na spotkaniu, 

mam nadzieję, że to czynnik techniczny, nie ludzki zawinił, była nas garstka. Inicjator rady 

seniorów, w osobie pani wójt, też pani nie było, pan Ryszard Pisarek na każdej komisji darł 

się dlaczego nie, też go nie było. Nie wiem. My nie jesteśmy przeciwko, razem z tym 

państwem co byli, po prostu oni nie wiedzą, nie wiedzą na czym stoją, nie są do końca 

poinformowani. Tak proszę pani, taka piękna inicjatywa jak wspólna impreza Dzień Seniora 

Gminnego, ludzie spotykają się, dawno się nie widzieli, raptem wychodzi lista do podpisania. 

Pytaliśmy się ludzi, nie wiem, większa część myślała, że to lista obecności, inni, że to 

wsparcie Domu Seniora w Osieku, następni, że wspieramy, że jakieś pieniądze będziemy 

mieć, mogę powiedzieć, że 5% wiedziało o co chodzi. 

 

Wójt Gminy Janina Gawlik – Ja może odpowiem, żeby było na bieżąco, żeby to rozwiać. 

Proszę państwa, ja na każde jedno zaproszenie odpowiadam i na każde zaproszenie jeżeli 

mogę, to jestem. Komisja, która zwołała, to posiedzenie zaprosiła inicjatorów, ja byłam 

inicjatorem pierwszym razem, gdzie zostało odrzucone, drugi raz już nie byłam inicjatorem, 

była grupa lokalna, inicjatywa społeczna. Prawdopodobnie było 3 emerytów, 3 seniorów, 5 

seniorów. Zawsze uważam, że jeżeli mówimy o debacie publicznej, to informacja i 

zaproszenie powinny być publiczne, mamy swoją stronę w gminie, mamy facebooka, nie było 

tego. Ja nie poczuwałam się do obowiązku pójścia na tą komisję dlatego, że ja mam zebrania, 

zresztą nikt mnie też za bardzo nie zapraszał na tą komisję. Nie mniej jednak, ja jestem 

troszeczkę zdziwiona opinią pana radnego, ja poproszę wyciąg z tego protokołu, pana słów, 

żeby potem nie było, że ktoś czegoś, coś szkaluje, bo seniorom trzeba przedstawić. Seniorzy 

w moim odczuciu, na spotkaniu w Osieku bardzo dobrze wiedzieli o co chodzi w inicjatywie 

społecznej, nie mniej jednak ja naprawdę docieknę do tego i dowiem się. Jeszcze raz 

powtarzam tą inicjatywa, to była inicjatywa społeczna seniorów i chyba nie wszyscy wiedzieli 

o tym spotkaniu,. Także warto dać to do publicznej wiadomości, żeby ci ludzie przyszli. I tyle 

na ten temat. 

 

Radny Edward Kulig – Chciałbym tylko odpowiedzieć na to pytanie pani wójt, na tą sugestię, 

w zakresie tego oświadczenia i dezinformacji, jak pani wójt twierdzi. Ponieważ poszło to 

przez biuro podawcze i pan, który się zajmuje informowaniem sołtysów, informacja była 

rzetelnie przekazana przez panią Irenę, ale część sołtysów dostała tylko część informacji sms. 



Druga część, w której ja prosiłem, żeby przyjechali wszyscy zainteresowani seniorzy na to 

spotkanie, tej drugiej części sołtysi nie mieli. Ja to później skonfrontowałem także nie jest to 

wina ani moja, ani żadnego z tych, którzy tam byli, po prostu taka informacja została nie do 

końca rzetelnie przekazana. W związku z tym, nie wiem, już mogę chyba przejść do tego, 

żeby poinformować sołtysów, niech już to będzie kolejny punkt. Drodzy państwo sołtysi 

bardzo serdecznie zapraszam na kolejne spotkanie seniorów zainteresowanych stworzeniem 

lub zapoznaniem się z możliwościami, jakie są dla was przewidziane jeżeli chodzi o założenie 

czy klubów seniora, czy tak jak pani wójt wspomniała o radzie seniorów, gminnej radzie 

seniorów. Chciałbym, aby wszyscy, których to interesuje, żeby wszyscy przyszli, żeby się 

określili, podaję datę państwu teraz oficjalnie 19 luty,  to jest środa o godz. 17. Bardzo proszę 

żebyście państwo zaprosili wszystkich, których to interesuje, myślę, że powinna to być burza 

mózgów, powinni się wszyscy wypowiedzieć. Żeby nie było to na takich zasadach, że… ja się 

też czuję dotknięty tym ostatnim artykułem, ale nie będę o tym mówił, po prostu nie chcę 

rozmawiać na ten temat, bo akurat uważam, że to nie ma sensu rozmawiać, bo tam 

wprowadzone zdanie takie, którego ja nie wypowiedziałem. Także zapraszam państwa 

serdecznie jeszcze raz i dziękuję bardzo. 

 

Wójt Gminy Janina Gawlik – Ja może odniosę się do tego, proszę państwa nie mam, Biuro 

Rady rządzi się swoimi prawami, tu nadzoruje pan przewodniczący, jaki sms z Biura Rady 

wyszedł, to wydaje mi się na przyszłość, to też będzie dobra rada, jaki sms wyszedł. Pan też 

panie radny jest sołtysem, jeżeli ja otrzymuję, przekazuję jakąś informację i otrzymuję coś 

niecałego, to wystarczyło tylko przedzwonić, że poszedł sms nie o takiej treści i nie byłoby 

nieporozumień. Ja nie kontroluję sms, które są wysyłane nawet przewodniczącego czy do 

radnych, jeżeli to jest przez Biuro Rady, bo ja pomijam kontrolę, to co zostało wysłane. Ale 

trzeba zwrócić uwagę, bo jeżeli nieraz wysyłamy dokumenty niepełne z mojej strony, to też je 

uzupełniam. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Gwoli tej informacji, ta informacja nie 

była wysyłana z Biura Rady, proszę panie radny. 

 

Radny Edward Kulig – Chciałbym uzupełnić jeszcze, teraz w tej chwili mogę powiedzieć 

jeszcze, że nie wiem w jakim systemie, ta informacja została przekazana sołtysom i jeżeli 

chodzi o sprawę tak jak pani mówi, że należało zadzwonić, coś powiedzieć. Pani wójt, trudno 

zadzwonić do ludzi i powiedzieć ludziom na dzień przed, słuchajcie po prostu nie odbędzie 

się, bo to są ludzie z zewnątrz, byli przygotowani tak, że … 

 

Wójt Gminy Janina Gawlik – Ale to nie, zadzwonić do gminy, że wysłany sms jest nie taki, 

natomiast jest to Biuro Rady, komisje działają poprzez Biuro Rady… 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Pani wójt, to nie wysyła Biuro Rady tylko 

obsługa informatyczna, proszę to sprawdzić u siebie w Urzędzie. Dziękuję. Jesteśmy w 

punkcie wnioski i oświadczenia. Dziękuję, przechodzimy do kolejnego punktu. 

 

Ad. 20. 



Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Sprawy bieżące. Proszę panie radny. 

 

Radny Ryszard Pisarek – Witam sołtysów, witam panią wójt, witam zaproszonych gości, 

panią mecenas, ja muszę państwu powiedzieć szczerze, troszeczkę zaskoczony jestem, że 

pojawia się tam gdzieś moje nazwisko. Ja nie dociekam, bo jak państwo mnie znacie, że nie 

czynię nic złego, prawda? Dla gminy, a że pani wójt zaoperowała, może troszeczkę inaczej 

powiedziała, ale tak to pisze, to nie róbmy z tego, nie róbmy problemu, bo doskonale tam 

padło moje nazwisko, bo pani wójt wymieniła, pan Barylak, pani Kunecka… 

 

Głos z sali - Konicka 

 

Radny Ryszard Pisarek – …Pan Ryszard Pisarek, ja muszę państwu powiedzieć, że dla mnie 

jest to troszeczkę dziwne, że jednak dobrze, że moje nazwisko nie padło, tu jeden z radnych 

wypowiada, który jest też z PSL. Bo ja startowałem z tego ugrupowania w tych wyborach. 

Czy państwo zauważyliście, ja nie skumałem się z żadnym ugrupowaniem, a może się ujawni 

jakieś ugrupowanie, które powstało polityczne, może niech się ujawnią… Ja dobre projekty 

dwoma rękoma głoszę i głosuję, jestem dumny i nie jestem w jakiejś prawda, wiecie jestem 

zaskoczony właśnie, że ktoś odbiera mnie, jako jeszcze zdrajcę, a jeszcze jednego coś wam 

powiem. Już moje służby działają, proszę państwa wyszedł paszkwil na mój temat. Jak 

widzieliście państwo głośno to mówię, ale to już moje służby policyjne zajmują się tym 

tematem. Ja nie wyjąłem tego listu, bo otrzymałem list i tu publicznie mówię, burzliwa sesja 

30, a ja już otrzymuje list i list na moje nazwisko z moim adresem, ale nie ma tej odwagi żeby 

nazwisko swoje wypisać, że to ja pisałem. Straszy się moją rodzinę i to pisze w imieniu 

emerytki, że emerytka zarzuca, że ja mam poglądy komunistyczne, że w ogóle nie działam na 

rzecz seniorów. Ja tutaj apeluję, jeżeli takie wrogie siły, a ja muszę państwu powiedzieć 

szczerze, że uruchomiłem policję, nie policję średzką, tylko uruchomiłem policję wrocławską. 

Wiecie, że to dla mnie jest obłędne, że po sesji jakaś, jakiś człowiek, który ma w sobie 

zapisaną podłość, ja tu mówię podłość, bo mówimy jeżeli czynisz dobro, to nie czyń 

drugiemu zła. I tu panie przewodniczący jestem troszeczkę zaskoczony, bo po tylu latach 

pracy w samorządzie dostaję takie paszkwile, i też koleżanka sołtys paszkwil z Jarząbkowic. I 

to też musicie publicznie wiedzieć, ale my się niedługo dowiemy, my się niedługo dowiemy 

kto jest faryzeuszem, bo moje służby pracują. Bo ja sobie nie pozwolę i jeszcze jest proszę 

pana w tym liście pisanym do mnie, jest tam pan radny sołtys Fita, też jest ujęty. I to jest 

smutne… pouczające są takie rzeczy i tutaj, że się tworzy takie zło na terenie gminy, które 

niepotrzebnie to zło się tworzy, skłóca się Radę. Rada to jest jeden organizm, to jest jedno 

ciało. My powinniśmy się rozumieć, nie się dzielić i dlatego proszę bardzo, żeby jeżeli się 

sprzeczamy tutaj przy tym stole, to sprzeczajmy się o dobro gminy. Ja jako radny, który 

głoszę pomysły pani wójt, głosuję za pozytywnym pomysłem, to nie życzę sobie, żeby ktoś 

mnie obarczał, bo ja nie głosuję na jakieś ugrupowania pani sołtys, czy pani wójt, ja głosuję 

dla dobra gminy. I tym tematem, i panie przewodniczący jeszcze jedna rzecz, ja jestem pana 

zastępcą przewodniczącego, to pan też się powinien tą sprawą zainteresować. Bo ja muszę 

powiedzieć państwu szczerze, myślę, że pan się wypowie na ten temat, jeżeli się pisze takie 

różne paszkwile… i tu mówię głośno stanowisko pana musi też być obiektywne. Dziękuję. 

 



Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Dziękuję. Panie przewodniczący, żeby 

była jasność, ja też jestem zwolennikiem tego żebyśmy toczyli debatę, spierali się, oczywiście 

w  komisjach, na spotkaniach czy też w sytuacji, w formule sesji rady. Jeśli taka rzecz miała 

miejsce, to jest karygodna… panie radny proszę usiąść, przedstawi pan później… jeżeli taka 

rzecz miała miejsce, ja wierzę w to, że odpowiednie służby dojdą do tego i jeżeli tam są 

sytuacje, że jest to przestępstwo, zostaną wyciągnięte konsekwencje wobec tych osób, jeżeli 

są inne aspekty naruszenia prawa, to również. Nie wiem dlaczego pan, to kieruje do mnie 

panie przewodniczący, bo to, że mamy różne zdania w niektórych sytuacjach, no to jest rzecz 

oczywista, natomiast ja szanuje pana i prosiłbym, żeby wszyscy radni się szanowali, choć 

czasami mamy różne zdanie. Bo spór jest wpisany jakby w demokrację, natomiast wierzę 

panie przewodniczący, że to jakie spory toczymy, dyskusje toczymy nie będzie powodowało 

braku szacunku w stosunku do drugiej osoby. Bo to, że się różnimy, uczmy się różnić pięknie. 

Jeśli takowa rzecz jak pan przedstawił miała miejsce, wierzę w to, że odpowiednie służby, 

odpowiednie instytucje dojdą do tego i prawem przewidziane konsekwencje wyciągną. 

Dziękuję, jesteśmy w punkcie sprawy bieżące. Proszę. 

 

Wójt Gminy Janina Gawlik – Panie przewodniczący, szanowna Rado, ja też wierzę w takie 

dyskusje, staramy się jak najwięcej zrobić, piszemy wnioski, zdobywamy pieniądze, 

rozmawiamy z potencjalnymi firmami, mamy, staramy się także o sponsoring, sami widzicie 

robię wszystko, żeby jak najwięcej tych środków zdobyć… wpłynęło do gminy. Kieruję się 

interesem gminy nie własnym także nie mam, powtarzam nie mam tu żadnych nieruchomości 

na terenie gminy także nie mogę nawet działać na interes własny. Jednak minął rok, udało 

nam się dokonać dwie duże inwestycje, z czego się bardzo cieszę i dziękuję wszystkim 

radnym, którzy poparli te inwestycje, chociaż nie wszyscy i też to dla mnie jest 

niezrozumiałe. Nie mniej jednak ludzie oceniają całe działanie i sądzę, że jesteśmy oceniani 

dobrze przez ludzi, przynajmniej nasze działania i z tego się niezmiernie cieszę. Dlatego 

jeszcze raz wszystkich serdecznie zapraszam na piątek, na godzinę 9.00 otwarcie żłobka, 

piękna inwestycja, jest pokazywana… natomiast cały efekt można wejść zobaczyć, jest to 

właśnie dzieło, między innymi dzieło, mogę wymienić nazwiskami czyje, natomiast nie będę 

tego czynić, uważam że tą decyzję podjęła Rada. I o godzinie 11.00 jest druga inwestycja, 

otwarcie Domu Seniora w Osieku, bardzo ładnie obiekt wyszedł i też można zobaczyć, to 

będzie służyć ludziom. Nie mniej jednak bardzo niepokojące jest to, że jeżdżąc po zebraniach 

zaczynają mi składać kondolencje, że piękny żłobek, widzieliśmy, ale szkoda, że nie ma 

dzieci. Proszę państwa, nie wprowadzajmy ludzi w błąd, mamy skrzynki pozapychane, już 

mamy nadmiar, dzisiaj komisja rekrutacyjna myślę, że pracowała dość długo, w pierwszej 

kolejności chcemy przyjąć dzieci z gminy Kostomłoty. Bardzo dużo wpłynęło podań z gminy 

Mietków i gminy Kąty Wr. i Udanin. Odrzucamy te podania, nie mniej jednak jeżeli byśmy 

wybudowali na terenie gminy drugi żłobek na 60 dzieci, też byłby zapełniony. Także nie 

przekazujmy błędnych informacji, dajmy szansę skorzystania, jeżeli chodzi o żłobek, i chyba 

w środę, jutro jest spotkanie rodziców, pierwsze organizacyjne także to sobie poustalają. 

Jeszcze raz zapraszam na środę… na piątek, przyjrzycie się i zobaczycie, że jest dobra 

inicjatywa jeżeli chodzi o seniora, ja będę popierała tworzenie rady seniorów, będę całym 

sercem za tym, to nie jest kosztowne, to jest prawo głosu dla osób starszych i jeszcze raz 

wrócę, poproszę o odpis protokołu, wrócę do wypowiedzi pana Żądło, który myślę, że będzie 



to potwierdzone, że tak się seniorzy wypowiadali, że nie wiedzieli co podpisują, bo dla mnie 

to jest niezrozumiałe, byłam w Osieku, słyszałam, widziałam, nigdy się z tym nie spotkałam, 

ale wyjaśnimy sprawę. Także drodzy sołtysi, drodzy radni zapraszam na piątek od godziny 

9.00. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Informacyjnie radni dostali sprawozdanie 

z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu 

zawodowego, za 2019 r. w gminie Kostomłoty, i proszę żeby to było procedowane w Komisji 

Oświaty. Proszę panie radny. 

 

Radny Marian Fita – Panie przewodniczący, pani wójt, szanowni radni, zaproszeni goście, 

wybaczcie państwo, że załamuje mi się głos, ale chodzę już 3 czy 4 tydzień w tej chwili z 

zawiadomieniami dotyczącymi segregacji śmieci i, to z czym się spotykam… nie spotkałem 

się od wczesnych lat 70, jak zacząłem pracę w samorządzie. Szanowni państwo, panie 

przewodniczący, pan był radnym wtedy jak wójtem był ś.p. wójt Jaskuła i dobrze pan wie jak 

wyglądała praca rady, jak my się potrafiliśmy kłócić na komisjach, na spotkaniach, spierać… 

i potrafiliśmy dochodzić do jakiegoś porozumienia, na sesjach głosowania wyglądały bardzo 

dobrze, nie było żadnych sporów i wycieków jakiś informacji, które były uzgodnione przed 

sesją, sesja byłą formalnością, bo wszystko było załatwiane. Potrafiliśmy się spotkać, na 

koniec roku składać sobie życzenia, jakiś obiad, podziękowania, czułem się jak w rodzinie. 

Samorząd gminny wszyscy się znamy, w tej chwili panie przewodniczący doszło do tego, że 

rada się strasznie podzieliła, od dwóch kadencji, od razu powiem od jakiego momentu, od 

poprzedniej kadencji ja nie mam drugiego radnego w swojej miejscowości, po stronie wsi, po 

stronie mieszkańców. Tylko działają jakieś interesy, to jest chore, wręcz nie mogę się z tym 

pogodzić. Całe swoje życie społeczne kieruję dla mieszkańców i dla pracy dla samorządu. 

Panie przewodniczący, pan jest 14, czy 15 miesięcy przewodniczącym, niech mi pan powie 

dzisiaj, w obecności wszystkich mieszkańców, ile razy pan był w gabinecie wójta, ile razy 

pan był w gabinecie przewodniczącego Rady Gminy. Pan mi powiedział kiedyś… w 

gabinecie skarbnika… powiedział mi pan kiedyś, że pan się nie zniży do mojego poziomu, 

panie przewodniczący… jako wiceprzewodniczący mówiłem wielokrotnie tu trzeba działać, 

bo to nie jest… pańskie słowa były… prawda się sama obroni. Nie mogę, ja wręcz nie wiem 

czy dotrwam tej kadencji do końca, a nie pogodzę się z tym, uruchomię wszelkie środki, żeby 

ta praworządność i to, że jesteśmy Radą Gminy Kostomłoty, wróciło na normalne tory. Bo w 

tej chwili sami państwo widzicie co się dzieje. Wybaczcie, że… ale to nie jest na moje siły… 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Przepraszam panie radny..  panie radny, 

tak jak powiedziałem, Rada, komisje, dyskutujemy, spieramy się i wielokrotnie w 

poprzednich kadencjach właśnie tak, to wyglądało. Nie rozumiem takiego sformułowania jak 

wycieki, jak przeciek jaki pan użył przed chwileczką, o czym my mówimy? Proszę państwa, 

to jest praca publiczna, to jest informacja publiczna nasze posiedzenia sesji, komisji, o czym 

pan mówi? Jeżeli my się spieramy na komisjach, na sesji, mamy do tego prawo, szanujmy się. 

Jeżeli spojrzymy przez pryzmat tych 20 sesji, dzisiaj jest 20 sesja, proszę zobaczyć większość 

głosowań, one są można powiedzieć jednolite, tak? Czy to dobrze, czy źle, nie mnie to 

oceniać, każdy wyrażą swoją opinię, ale jeżeli pan traktuje to na tej zasadzie, że ktoś ma inne 



zdanie niż pan, niż prezentowane racje i pan uważa, że to jest karygodne, no to ja się z tym 

nie zgodzę. Właśnie o to walczyli nasi poprzednicy, za demokracje, żebyśmy mogli wyrażać 

inne zdanie i na wszelkich forach kłóćmy się, spierajmy się, takie argumenty, takie 

argumenty. Głosowanie wskaże w którym kierunku pójdziemy, ale jeżeli panu się nie podoba, 

że ktoś ma inne zdanie niż pan, to przepraszam, chyba nie na tym polega rada. 

 

Radny Marian Fita – Pan odbiega, panie przewodniczący, bo ja mogłem użyć sformułowania, 

bo mówiłem, że jestem wzburzony tym wszystkim i ja mogę powiedzieć, to w twarz… proszę 

mi odpowiedzieć dla tych mieszkańców obecnych ile razy pan był w gabinecie pani wójt, 

przez te 14, czy 15 miesięcy? 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Panie radny,… spotykamy się z panią wójt 

na komisjach, sesjach i na zebraniach wiejskich. Jeśli taka potrzeba będzie oczywiście, że tak, 

do takich spotkań dojdzie. Jeżeli pan przedkłada kwestię ilości spotkań u pani wójt w 

gabinecie, to myślę, że pan jest niedoścignionym wzorem dla mnie, ale to chyba nie w tym 

rzecz. Bo pan wyciąga, że tak powiem sprawy, które są technicznymi i przedkłada pan prace 

w komisjach, na sesji i w innych formułach. 

 

Wójt Gminy Janina Gawlik – Panie przewodniczący, szanowna rado, myślę że zakończę ten 

temat, mam nadmiar gości w gabinecie i wszystkich ludzi także nie narzekam na brak. Nie 

mniej jednak, zawsze powtarzałam panu przewodniczącemu, jestem otwarta na dyskusję, 

powinniśmy rozmawiać, zapraszam do gabinetu, jest pan na dyżurach, przyjeżdża pan 

wcześniej na sesję, zawsze drzwi są otwarte, tak jak dla każdego mieszkańca. Jeżeli jest 

problem żebyśmy coś uzgodnili, bo powinniśmy współpracować. Już chyba był ten czas, żeby 

się pogodzić, mówię to uczciwie, z przegraną w wyborach, ale przecież lata następne też będą 

jakieś tam do zadysponowania, i na pewno też się zwróci pan do wyborców. Natomiast 

jeszcze raz powtarzam, mam bardzo dużo ludzi w gabinecie i dla pana też się znajdzie czas i 

czekam i czekam. Natomiast jedno chciałam podkreślić, i tu poprę pana radnego Fitę, nie 

zawsze żeśmy się zgadzali z panem radnym Fitą, to nie jest tak do końca, było wiele spraw 

spornych. Natomiast mam jeden żal i mogę dzisiaj to powiedzieć dlatego, że pewnie w piątek 

tego nie powiem, budujemy bardzo dużą inwestycję, żłobek, czy chociaż raz Komisja 

Oświaty zainteresowała się tą inwestycją? Czy chociaż raz panie przewodniczący, bo ja 

jakbym była taką przewodniczącą, to bym byłą tam już z 10 razy, był na inwestycji, zobaczył 

co się dzieje? Czy chociaż raz Komisja się zapytała czy są jakieś problemy, czy zdążymy na 

czas, bo rozpoczęcie inwestycji się przeciągało jeszcze miesiąc, jeszcze jeden, czy zdążymy, 

czy nie przepadną nam pieniądze? Nie, to nikogo nie interesowało. Tylko słyszę jedno, słyszę 

jedno, że pani wójt skumała się, że pani wójt nie robi nic, że pani wójt nie zdobywa 

pieniędzy, że pani wójt… a ostatnio wyłącza światła, a teraz nie ma naboru, dla kogo to było 

robione? Nie tędy droga, proszę państwa, ja, zresztą wszyscy mnie znacie, zaplanowane 

trzeba zrobić i ja po trupach, ale dojdę i zrobię. Natomiast bardzo proszę, róbmy to razem, tak 

jak staniemy przed otwarciem inwestycji, ludzie przychodzą, dziękują, zrobią zapisy dzieci, 

wyrażają swoje zdanie. Ja jestem dumna z tego, po prostu jestem dumna. Dlatego chciałabym 

szanowni radni, żebyście też byli dumni i żebyście tam od czasu, do czasu na inwestycje 

zajrzeli, tak samo do Domu Seniora. Do Domu Seniora warto zajrzeć, warto zobaczyć i warto 



pokazać, że my też się cieszymy, jak mieszkańcy się z tego cieszą. I to wszystko na temat, 

natomiast panie przewodniczący, zapraszam do mojego biura, mam nowe meble i telewizor. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Cieszę się bardzo. Pani wójt, żeby była 

jasność, postawiła pani tezę taką,  mianowicie, że  jest to jakaś próba zemsty, że ktoś przegrał 

wybory. Nie… 

 

Wójt Gminy Janina Gawlik – Tak odczuwam. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – No to źle pani odczuwa, proszę zmienić 

sposób odczuwania rzeczywistości. Nie, to jest kwestia tego, że tak jak w samorządzie 

powiatowym też mieliśmy czasami odmienne zdania, ale się szanowaliśmy i ja też o to 

proszę. Miejmy odmienne zdania, szanujmy się i wspierajmy, ale proszę nie przypisywać tym 

wszystkim innym osobom, między innymi mi, wtedy kiedy mam odmienne zdanie, jakieś 

niegodne elementy z tym zachowaniem związane. Pani wójt, pani mi przeszkadza, ja pani nie 

przeszkadzałem. Bo w tym momencie będzie tak, tak jak było być może w poprzednim 

systemie, gdzie był jeden głos, jedno myślenie i jedno działanie. Nie, chyba, w tym rzecz. 

Tak? A pani chyba tego oczekuje, to ustali… 

 

Wójt Gminy Janina Gawlik – Nie, absolutnie nie. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Pani wójt… teraz pani tak to przedstawiła, 

pogódźmy się, że czasami mamy różne zdania, ale wielokrotnie mamy takie same. I pani 

jakby tego nie docenia, że to jest dyskusja, są różne argumenty, przedstawiane w różnych 

aspektach. Każdy z nas rozmawia z wyborcami, tak, i są różne odczucia i w tym momencie 

kiedy ktoś ma inne odczucia, to już jest to niedobre, bo w tym momencie jest to niezgodne z 

pani odczuciami, czy innych radnych. Ale od tego jesteśmy, żeby przedstawiać tutaj właśnie 

głosy społeczeństwa, też to było przytoczone w tym piśmie, że utrzymujemy kontakt z 

wyborcami, z mieszkańcami, przekazujemy różne głosy i tylko tyle. Czy w tym punkcie…. 

 

Wójt Gminy Janina Gawlik – Ad vocem tylko chciałabym dodać panie przewodniczący, że ja 

uważam, że do pana dotrze, to co ja naprawdę powiedziałam i zastanowimy się pewnie 

wspólnie, dotrze do pana to co powiedziałam, nie trzeba tego odwracać, powiedziałam 

prostymi słowami i myślę, że zacznijmy wreszcie normalnie pracować, żebyśmy coraz więcej 

robili, coraz więcej. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Proszę panie radny. 

 

Radny Marek Pomykała – Panie przewodniczący, pani wójt, mówi pani, zacznę od żłobka, 

mówiła pani na komisjach i na sesjach, że żłobek idzie według planu, wszystko jest dobrze. Ja 

nie widziałem jakiegoś pretekstu, żeby iść na ten żłobek i coś zmieniać. Jeśliby pani 

powiedziała, chociaż raz, że nie idzie, że coś nie tak jest, proszę bardzo, my jako radni 

będziemy decydować o tym wszystkim, proszę nam tego nie zarzucać. A druga rzecz, pani 

wójt, jeśli są rozmowy prowadzone na komisjach wspólnych, jesteśmy na komisjach, pani 



jaką opinię wydaje mi w Mieczkowie, że ja byłem za chodnikiem, żeby nie było chodnika. 

Jaka byłą rozmowa? Chcieliśmy dwa chodniki budować jednocześnie, pani wójt, dwa 

chodniki równocześnie. Pani mówi, że ja byłem przeciw, teraz co ja dostaję od pani sołtys, co 

pani powiedziała na zebraniu? Co ja dostaję od pani sołtys? 

 

Sołtys Barbara Stadnik – Dzielisz środki na pół, które były przyznane dla Mieczkowa. 

 

Radny Marek Pomykała - Tak mogliśmy podzielić te środki, tak żeśmy podzielili…. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Pani sołtys… 

 

Radny Marek Pomykała – To były rozmowy prowadzone na komisjach i ja proszę, kieruję do 

pani wójt słowa, proszę nie oczerniać mnie przy wyborcach. Rozmowy były prowadzone 

chcieli żeśmy budować dwa chodniki, pani wójt mówiła, że nie i jakie było głosowanie? 

Głosujemy za jednym, pani… 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Państwo sołtysi… 

 

Radny Marek Pomykała - … my jako Gmina musimy złożyć projekt, mówiła pani wójt, że 

może będzie rozmawiać w powiecie, że może będzie budować dwa chodniki, drugi chodnik, 

że będzie… Pani wójt, proszę mówić prawdę, proszę nie mówić, nie oczerniać mojej osoby, 

bo… 

 

Wójt Gminy Janina Gawlik - Ja oczerniam? 

 

Radny Marek Pomykała – Oczywiście, a co pani powiedziała na zebraniu wiejskim, że ja 

byłem przeciw budowie chodnika… 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak - Panie radny, proszę formułować 

stwierdzenia , pytania, ale nie takie…. 

 

Radny Ryszard Pisarek – Proszę państwa, chciałbym tutaj, ponieważ ten temat już  

poruszony,  temat żłobka, temat Domu Seniora przegłosowany, jako przewodniczący Komisji 

Budżetowej, a szczególnie bliski ciału, członkom Komisji Budżetowej też dziękuję. Ja 

uważam, że przedsięwzięcie pani wójt było naprawdę duże i tutaj chciałem publicznie, 

przewodniczący Komisji Budżetowej, pogratulować Pani na tej sesji, pracownikom, służbom, 

bo to nie tylko pani wójt, cały sztab ludzi pracował. Jest to przedsięwzięcie, muszę państwu… 

to nie była budowa dwa, trzy lata, to była budowa miesięczna, to są miesiące. Powstała taka 

duża inwestycja, powinniśmy być dumni i tutaj z tego miejsca, jako przewodniczący Komisji 

Budżetowej, że te pieniądze nie poszły, nie zmarnowały się, bo tu niektórzy mówią, to jest 

niepotrzebne. Byli tacy, takie głosy, to jest niepotrzebna inwestycja, niepotrzebna inwestycja 

jest Domu Seniora, i teraz widząc, myślę, że te takie głosy by nie padły wcześniej. Jestem 

dumny, że pod moim przewodnictwem takie inwestycje powstały, jako ja kierownik budowy, 

jestem kierownikiem budowy, gratuluję całemu zespołowi pani ludzi i jestem naprawdę 



dumny, że takie dwie inwestycje są na terenie gminy Kostomłoty. Bo już nam gratuluje 

Długołęka. Dlaczego tak dużo mówię  o Długołęce, bo byłem wczoraj na sesji i tam się czyta, 

tam czytają na facebooku, że takie inwestycje zrobiliście, że interesują się ościenne gminy i to 

jest wielka chwała. I jeszcze raz serdecznie dziękuję na pani ręce i na ręce pani pracowników, 

którzy tą inwestycję sfinalizowali. Dziękuję uprzejmie. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Proszę panie radny. 

 

Radny Marek Żądło – Chciałbym się odnieść do wypowiedzi kolegi radnego, nie ma partnera, 

wiem, że teraz XXI wiek, związki partnerskie są mile widziane, nie ma partnera do czego?  

Wielokrotnie chciałem się spotkać, porozmawiać, nie wiem, kolega pracuje, to nie ma czasu, 

to nie ma to. Wielokrotnie spotykamy się, bo też jestem w radzie sołeckiej, spotykamy się, 

rozmawiamy. Nie wiem o co chodzi? Sołtys mówi, że rezygnuje, że nie wytrzyma. Nie wiem? 

Może niech się zgłosi do dymisji… Proszę państwa, wałkujemy cały rok seniorów, niedługo 

też będę seniorem, i teraz proszę państwa, proszę mi powiedzieć co jest z naszą kochaną 

młodzieżą, zepchnęliśmy ich na boczny tor, już tej bocznicy brakuje. Co jest z młodzieżą? 

Czy my coś dla nich robimy? 

 

Wójt Gminy Janina Gawlik – Ale, to jest bardzo dobry kierunek, bo o ile każdy ma jakiś 

zamysł idąc do pracy w samorządzie, między ludzi, każdy ma jakiś cel. O ile ja postawiłam, 

żeby zadbać, zaopiekować się tymi najmłodszymi i tymi najstarszymi, każda inicjatywa 

wydaje mi się jest do przedyskutowania, czy to jest młodzież, czy to są ludzie wykluczeni, 

każda inicjatywa jest dobra. Dlatego ja też bym była wdzięczna, jeżeli byście państwo mieli 

jakieś propozycje. Myślimy, że jeżeli damy 110 000,00 na sport, to załatwimy sprawę, może 

nie do końca, może trzeba przyjąć inną formę, ale każda jedna, nigdy nie byłam taką osobą, 

że odrzucam jakąkolwiek propozycję, czy ze strony radnych, czy ze strony sołtysów, czy ze 

strony ludzi. Tylko zaproponujcie coś, możemy usiąść i tak, to zrobić, nawet jakiś projekt 

napisać, żeby zaopiekować się młodzieżą. Także panie radny, to nie wystarczy tylko zapytać 

co jest, tylko zaproponować. Ja stawiam na takie… był pan Leon radny na szkoleniu, ile jest 

programów dla młodzieży, ile można naprawdę dla młodzieży dużo zrobić, tylko trzeba w to 

wejść, zaproponować, a na pewno ja też zawsze pomogę. Ja naprawdę nie spotykam się z 

nikim po domach, bo nie mam na to czasu, natomiast jeżeli jest inicjatywa ja chętnie pomogę. 

I zresztą przyjechałam z LGD, pierwsze co do stowarzyszenia zwróciłam się, słuchajcie jest 

możliwość jeszcze dorobić trochę siłowni, nie potrzeba tej odnowy wsi, piszemy wnioski i ja 

mam kontakt, ale jeżeli są inne inicjatywy bardzo proszę, bardzo proszę. Na pewno 

usiądziemy i będziemy nad tym pracować, a nie można przychodzić tylko gotowe tak, albo 

nie… 

 

Radny Marek Żądło – Jeszcze tylko króciutko, mowa o przeciekach, proszę państwa, przecież 

każda sesja jest nagrywana i to idzie w internet i każdy ogląda. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Proszę państwa zamykam punkt 18, proszę 

panie radny. 

 



Radny Józef Osowski – Panie przewodniczący, pani wójt, proszę jeszcze raz zaprosić tych 

radnych, którzy głosowali przeciwko żłobkowi, przeciwko Domu Seniora, żeby wyraźnie 

wiedzieli, że mają przyjść, bo z tego co tu zrozumiałem z wypowiedzi pana  

wiceprzewodniczącego, że ci co byli przeciwko, bo właściwie byli przeciwko, to nie wiadomo 

czy my mamy się tam pokazywać? Jest wyliczone dokładnie kto przeciw, kto za. Pani wójt, 

wybudowała pani żłobek za ponad 4 mln zł na 60 dzieci, w miejscowości sąsiedniej w gminie 

Malczyce, wybudowali na 30 dzieci za 1,5 mln, czyli na 60, powiedzmy proporcjonalnie, to 

by było 3 mln. A pan wiceprzewodniczący się cieszy, że jest inwestycja ukończona, piękna 

itd., my żeśmy o tym dyskutowali jak budować ten żłobek, a nie przepłacać ponad 4 mln. Za 

1,5 mln na 30 dzieci, a na 60 dzieci zamiast na 3 mln budujemy za ponad 4 mln, gdzie 

powinno być jeszcze mniej i jeszcze w Malczycach jest z kuchnią. 

 

Wójt Gminy Janina Gawlik – Pan był w Malczycach? I pan ma takie dane? To ja pana 

sprostuję. 

 

Radny Józef Osowski – Nie, później pani sprostuje, na razie pani nie sprostuje, dzwoniłem do 

gminy rozmawiałem z osobą, która płaci faktury. Pani zawsze prostuje, tylko to prostowanie 

nie jest takie jak potrzeba. Proponowaliśmy, rozmawialiśmy o żłobku, żeby w szkole, po 

gimnazjum jest miejsce. Zaczęło się od tego, że będziemy robić żłobek, były takie wstępne 

ustalenia, potem pani nas zaskoczyła wszystkich, że pani już dostała dotację, pani buduje 

żłobek za 4… My żeśmy rozmawiali na ten temat jak wybudować, żeby to było… żłobek nie 

jest inwestycją, z której Gmina będzie zarabiała, czy będą inwestycje typu, żeby pieniądze 

wpłynęły do gminy. Po dwóch latach nie wiadomo czy pani dostanie na utrzymanie tego 

żłobka i Gmina będzie musiała dopłacać do tego interesu. To samo z Domem Seniora, miał 

być w Kostomłotach, znowu zostaliśmy zaskoczeni, z Domem Seniora zostaliśmy zaskoczeni, 

bo miał być w Kostomłotach, wymyśliła pani, zaproponowała pani w Osieku. Za te pieniądze, 

tak jak, jeżeli wybudowali żłobek parterowy za 1,3 mln, to można było wybudować Dom 

Seniora parterowy, nie chodzić po piętrach, można było inaczej. Dlatego ja się troszkę też 

dziwię panie wiceprzewodniczący, że pan się dziwi, bo myśmy dyskutowali jak zrobić, żeby 

było lepiej, a teraz wychodzi na to, że ci co mieli może i inne zdanie, ta tak jakby cofali się… 

 

Radny Ryszard Pisarek – Proszę się nie bronić kolego, ja przepraszam najmocniej państwa, 

muszę państwu…. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Panie radny dziękuję, to są sprawy, które 

było procedowane przez cały rok, jeżeli są takie spory proszę na komisjach przedyskutować, 

na sesji dyskutujemy w sprawach przewidzianych tematyką, a sprawy bieżące trzeba, to są 

sprawy najprostsze. Okazuje się, że my często przenosimy do tego punktu wszystkie żale… 

 

Wójt Gminy Janina Gawlik – Proszę państwa, odniosę się panie Osowski, proszę na drugi raz 

jeżeli się mówi o żłobku w Malczycach i o żłobku w Kostomłotach, to naprawdę prawdę 

wyciągnąć, bo trzeba pamiętać, że Malczyce organizowały żłobek z dotacji na 14 dzieci, a z 

własnych środków na 16 dzieci, to jest w porównaniu ¼ tego, co myśmy tu budowali. Proszę 

pojechać i porównać, bo byliśmy na otwarciu to jest po pierwsze, natomiast nie będę się do 



reszty odnosiła, bo żadna czy szkoły, czy służba zdrowia, czy żłobek, czy dom seniora, nic 

nie jest dochodowego, to nie znaczy, że nie jest potrzebne i nie jest dla ludzi. My jesteśmy od 

tego, żeby te potrzeby zaspakajać dla ludzi i my nie jesteśmy jakąś firma, która ma przynosić 

dochody, tylko my mamy zaspakajać potrzeby ludzi, to jest zadaniem własnym gminy. I tu 

skończę, żeby nie polemizować, bardzo bym prosiła przeczytać ustawę o samorządzie 

gminnym i wtedy będzie nam łatwiej. Natomiast, jeżeli chodzi o zaproszenie nigdy nie 

dzieliliśmy, bo nawet 7 do 8, 8 do 7, zawsze jest to decyzja Rady, całej i zawsze mówię, że 

Rada podjęła decyzję, nie że radni podjęli, tylko Rada. I jeżeli chodzi o zaproszenie, mam 

nadzieję, że w całym komplecie będą wszyscy radni na otwarciu, bo to jest nasz sukces, i 

wszyscy sołtysi. Także proszę nie mówić, że ja kogoś pominęłam, w życiu bym nie pominęła 

radnego, żeby nie przyszedł, ja go mogę nie lubić, tylko zawsze mówię radny nie jest zupa 

pomidorowa, żeby ją lubić. Radny jest do wykonywania zadań. Także zapraszam serdecznie 

wszystkich i żeby nie było, że kogoś zabraknie. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Dziękuję pani wójt. 

 

Ad. 21. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Zamykam obrady XX sesji. 

 

Na tym protokół zakończono. Protokołowała Irena Piotrowska 

 
 

 

 

 

 

 

 

 


